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Handicaprådets kommentarer til Social-og Sundheds dagsorden 31.3.2022 

32. Beslutning om § 18 puljeansøgning fra Ældre Sagen Jægerspris 
Handicaprådet har stor sympati med formålet for aktiviteten nemlig "At afhjælpe 
ensomhed og give et afbræk i en ellers trist hverdag”, og mener også, at ansøgningen for 
aktiviteterne ”besøgsvenner” og ”stolegymnastik i eget hjem” matcher såvel kriterier som 
indsatsområder for tilskud fra § 18 puljen. 
Det er oplyst, at det skyldes en fejl at foreningen ikke har fået sendt ansøgningen til § 18 
puljen ved seneste ansøgningsfrist den 1. november 2021. 
Såfremt restbeløbet ikke er reserveret til andre formål, er Handicaprådet indstillet på, at 
ansøgningen om 13.000 kr. imødekommes. 

33. Beslutning om §18 puljeansøgning fra Røde Kors middagsklub  
Handicaprådet er enig i formålet med aktiviteterne, ”at ældre og ensomme borgere i 
Frederikssund Kommune får mulighed for at højne deres fysiske og psykiske 
velbefindende".  
Det er oplyst, at ansøgningen på grund af en fejl ikke har været med i ansøgningsrunden 
med frist 1.11.2021. Handicaprådet mener også, at såvel indsatsområder som kriterier for 
tilskud er opfyldt. 
Såfremt restbeløbet ikke er reserveret til andre formål, er Handicaprådet indstillet på at 
ansøgningen om 17.200 kr. til påskefrokost med udflugt, sommerfrokost, julefrokost og 
udflugt til Slangerup Kirke med rundviser imødekommes. 

34. Orientering om regnskab 2021-Social og Sundhed 
Handicaprådet tager orienteringen til efterretning og har noteret sig, at mindreforbruget 
på såvel drift som anlæg primært skyldes uafsluttede projekter (AKU-Center Slangerup og 
Parkvej 12). 
Vi forventer derfor, at de uforbrugte midler overføres til afslutning af projekterne i 
indeværende budgetår. 

35. Beslutning om overførsel 2021 – Social og Sundhed 
Handicaprådet anbefaler at beløbene overføres. 

36. Beslutning af ramme for handleplan for flere i fællesskaber 
Handicaprådet synes, at handleplanens fokus på at forebygge ensomhed og styrke 
borgernes mentale sundhed ved at fremme fællesskaber er meget aktuel, da ensomhed er 
et stort problem særligt blandt unge, hvilket kun er blevet yderligere forstærket under 
Corona-pandemien. 
Handicaprådet anser det for meget vigtigt at sætte tidligt ind med en opsporende og 
forebyggende indsats og inddrage skolerne i dette arbejde.  
Derudover er Handicaprådet enig i at fokusere på de øvrige målgrupper, hvor ensomhed 
er særlig udbredt (borgere med en kort eller ingen uddannelse, unge kvinder, arbejdsløse, 
førtidspensionister og andre uden for arbejdsmarkedet.) 
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Handicaprådet synes processen for inddragelse ser fornuftig ud. Endelig synes 
Handicaprådet synes, det er meget positivt, at der tages afsæt i den nyeste 
dokumenterede viden om metoder og effekter, når de konkrete indsatser skal vælges 
ud ligesom der tages udgangspunkt i den nyeste viden om god praksis og erfaringer fra 
andre kommuner. Derudover er det godt, at Handleplanerne skal indeholde klare 
effektmål, så det sikres, at der kan følges op på de opstillede mål. 
 

37 Godkendelse af procedure for formidling af tilsynsresultater på udvalgets 
område 
Handicaprådet synes, det er en fornuftig procedure med løbende formidling af 
tilsynsresultater til Social og Sundhed. Da Handicaprådet har mange målgrupper og 
dermed interesser indenfor botilbud, samværs-og aktivitetstilbud samt tilbud om beskyttet 
beskæftigelse, vil vi på tilsvarende måde som Udvalget udbede os løbende information om 
aktuelle og væsentlige forhold vedr. tilbuddenes kvalitet, da det jo kun vil være de 
alvorligste tilfælde, som i henhold til proceduren vil blive behandlet på Udvalgsmødet og 
dermed tilgængelig for Handicaprådet. 

38. Beslutning om udarbejdelse af Tandplejens udviklingsplan 
Handicaprådet tager status til efterretning, men synes de kommende års udfordringer som 
følge af blandt andet udvidede patientgrupper presser kapaciteten til det yderste. Det 
virker derfor ikke hensigtsmæssigt at udskyde rammen for udviklingsplanen til oktober 
måned. 

39. Orientering - kommissorium for tidlig forebyggende indsats 
Handicaprådet er helt enig i målsætningen om at styrke den tidlige forebyggende indsats i 
Frederikssund Kommune ved at sætte tidligt ind med relevante initiativer, før problemerne 
vokser sig store. Dette vil dog kræve en styrkelse af det tværgående samarbejde, hvorfor 
det er meget positivt, at kommissoriet arbejder med en fælles strategisk ramme for tidlig 
forebyggende indsats på tværs af almenområdet, det specialiserede børneområde, 
fritidsområdet og sundhedsområdet. 
Handicaprådet ser frem til at blive involveret i udviklingen og formulering af selve 
strategien. 

 40. Orientering om befolkningsprognosen 2022 
Handicaprådet har noteret sig, at den største stigning i befolkningstallet står de + 75-årige 
for (med en samlet stigning på 363 personer). 
Procentvis forventes den største vækst i antallet af 85+ årige, der steg med 230 personer 
fra 2018 til 2022. Frem mod 2026 forventes antallet at stige med 383 personer svarende 
til en stigning på 36 %. Dette må forventes at stiller større krav til social-og 
sundhedsvæsenet i kommunen – herunder antallet af plejeboliger mv. 
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41. Orientering om og drøftelse af Taskforcens analyserapport på det 
specialiserede myndighedsområde 
Handicaprådet ser sig ikke i stand til at behandle sagen, da vi først modtager rapporten. 
Mandag 28.3– samme dag, som Handicaprådet holder sit møde kl. 16, hvorfor det ikke er 
muligt for rådets medlemmer at nå at læse rapporten, hvilket vi finder yderst beklageligt 
og helt uacceptabelt, da sagen handler om voksenhandicapområdet, som her helt centralt 
for Handicaprådet. Det ligger os meget på sinde at få styrket kvaliteten i sagsbehandlingen 
på voksenhandicapområdet ikke mindst set i lyset af Rigsrevisionens nyligt udkomne 
rapport med kritik af kommunernes forvaltning af handicapområdet. Vi vil derfor udskyde 
behandlingen af rapporten til næste møde i Handicaprådet. 

 

 

 
 


